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Protokół nr 20/2019  

z Nadzwyczajnej XX sesji Rady Miasta Świnoujście,  

która odbyła się w dniu 7 listopada 2019 r. od godz. 1200 do godz. 1605. 
 

Na sesji obecni byli: 

1. Radni według listy obecności, 

2. Pan Janusz Żmurkiewicz – Prezydent Miasta, 

3. Pani Barbara Michalska – Zastępca Prezydenta Miasta, 

4. Pan Paweł Sujka – Zastępca Prezydenta Miasta, 

5. Pan Mirosław Janczur – Central European Petroleum Ltd.,  

6. Pan Marcin Springer – Central European Petroleum Ltd. – Ext., 

7. Pani Marcelina Łabaj – Central European Petroleum Ltd., 

8. Pan Marcin Stosik – Nadleśnictwo Międzyzdroje,  

9. Pan Andrzej Kubicki – Urząd Morski w Szczecinie,   

10. Pan Marek Trojnar – Zarząd Morskich Portów Szczecin i Świnoujście, 

11. Piotr Krahel – Zarząd Morskich Portów Szczecin i Świnoujście,  

12. Pani Karolina Onal – Polskie LNG,  

13. Naczelnicy, kierownicy i pracownicy Wydziałów Urzędu Miasta. 

 

Ad. pkt 1 – Sprawy regulaminowe. 

 

Obrady Nadzwyczajnej XX sesji Rady Miasta po stwierdzeniu kworum otworzyła i prowadziła 

Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Jabłońska.  

Poinformowała, że sesja została zwołana na wniosek grupy radnych - załącznik nr 1  

do protokołu.  

 

Kolejno poinformowała, że wpłynął wniosek podpisany przez grupę radnych o wprowadzenie 

do porządku obrad projektu uchwały zmieniającej uchwały w sprawie ustalenia terminów sesji 

Rady Miasta w 2019 roku – załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie ustalenia terminów sesji Rady Miasta w 2019 roku: 

Za wprowadzeniem projektu uchwały głosowało 17 radnych, głosów przeciwnych  

i wstrzymujących się nie było.  

Wniosek został przyjęty.  

 

Kolejno Przewodnicząca Rady Miasta zarządziła głosowanie nad przyjęciem porządku obrad 

po zmianach: 

Za głosowało 18 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Porządek obrad po zmianach został przyjęty.  

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Zawiadomienie wraz z porządkiem obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Porządek obrad po zmianach stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Ad. pkt 2 – Podjęcie uchwały dotyczącej oświadczenia w sprawie lokalizacji inwestycji 

związanej z wydobyciem ropy i gazu ziemnego.      
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Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu Sławomir Nowicki poinformował, że przed 

sesją w dniu dzisiejszym odbyło się posiedzenie komisji, na którym obecni byli przedstawiciele 

firmy CEP, ZMPSiŚ, Nadleśnictwa Międzyzdroje, Polskiego LNG oraz Urzędu Morskiego. 

Komisja wypracowała opinię pozytywną do przedstawionego projektu uchwały przy 5 głosach 

za, bez głosów przeciwnych i przy 7 głosach wstrzymujących się.  

 

Prezydent Miasta Janusz Żmurkiewicz przedstawił swoje stanowisko do wniosku firmy 

CEP.  

 

Przedstawiciel firmy CEP poinformował o koncesji i zamiarach firmy polegających  

na poszukiwaniu i wydobyciu gazu ziemnego.  

 

Dyskusja, w trakcie której między innymi zadawano pytania w tym do przedstawicieli firmy 

CEP:  

 

Radna Joanna Agatowska zapytała w związku z tym, że  firma funkcjonuje na bazie koncesji, 

jaką otrzymała z Ministerstwa Środowiska w 2017 roku, która potwierdza prawo  

do realizowania procesu poszukiwania gazu i ropy naftowej, czy w wypadku negatywnego 

stanowiska Gminy Miasto Świnoujście, ewentualnie partnerów samorządowych – Gminy 

Międzyzdroje, jesteście państwo w stanie zaprzestać prowadzenia tego poszukiwania, czy 

będziecie je kontynuowali? 

 

Radna Dorota Mikulska zapytała, skąd decyzja o wskazaniu tych właśnie działek i czy nie 

uważają, że należało po prostu skonsultować z gospodarzami terenów i być może już na wstępie 

okazałoby się, że ta lokalizacja mogłaby nie być konfliktowa?  

 

Radny Andrzej Mrozek zapytał dlaczego w momencie, gdyby złoża gazu były pokaźne,  

to dlaczego eksploatowano by je tylko przez 5 lat zgodnie z koncesją. Jaki jest ostateczny 

zamiar i do czego zmierza firma, czy w momencie dużych złóż, będzie zabiegać, aby połowa 

terytorium wyspy Wolin była w ich zagospodarowaniu. Jeżeli dojdzie do wydobywania  

to o jakim obszarze jest mowa, do jakiej wielkości terenu docelowo zmierzać będzie firma?  

 

Prezydent Miasta Janusz Żmurkiewicz zapytał, czy prowadzono rozmowy ze spółką Polskie 

LNG, żeby na małym obszarze terminalu gazowego zlokalizować te kilka otworów, 

pozyskiwać gaz i połączyć go z gazem, który przypływa statkami i jest potem tłoczony rurami 

w głąb Polski? 

 

Radny Jan Borowski powiedział, że oczekuje rozmowy z przedstawicielami zarządu spółki 

oraz przedstawienia jak planowana inwestycja wpłynie na środowisko?  

 

Radny Andrzej Mrozek zapytał o budowę zakładu przetwórczego wydobywanego gazu, czy 

on wielkością będzie zbliżony do 2 ha, o jakie firma występuje? 

 

Radny Wiesław Góreczny zapytał, czy koncesja, o którą starała się firma jest na poszukiwanie 

czy na wydobycie?  

 



3 

 

Prezydent Miasta Janusz Żmurkiewicz zapytał, czy te dwa otwory badawcze, które zamierza 

wywiercić firma będą mogły w przyszłości być wykorzystywane, jako otwory techniczne do 

pozyskiwania gazu lub ropy? 

 

Radny Ryszard Teterycz zapytał, czy do czasu specustawy sytuacja formalno-prawna spółki 

CEP i ZMPSiŚ różniła się, czy port kontenerowy był w innej sytuacji formalno-prawnej wobec 

dokumentów naszych i czy ta firma dzisiaj z tego powodu, odrzucając czy negatywnie opiniując 

jej prośbę znajduje się w innej sytuacji formalno-prawnej?   

   

Radny Stanisław Bartkowiak zaproponował, aby § 1 uzupełnić o zapis „jako niezgodnych  

z zapisami miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego jednostki planistycznej 

Warszów, ingerującej w obszary Natury 2000 oraz zapisami ustawy o lecznictwie 

uzdrowiskowym, uzdrowiskach i obszarach ochrony uzdrowiskowej oraz gminach 

uzdrowiskowych”.  

 

Radny Ryszard Teterycz złożył wniosek, aby treści § 1 brzmiała:  „…lokalizacji związanej  

z poszukiwaniem, rozpoznawaniem i wydobyciem ropy naftowej i gazu ziemnego i innych 

instalacji niezgodnych z zapisami miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego”. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Jabłońska zarządziła przerwę w obradach, w tym 

czasie na spotkaniu Przewodniczących Klubów i Prezydium Rady uzgodniono ostateczną 

wersję projektu uchwały.   

 

(przerwa od godz. 1445 do godz. 1520) 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Jabłońska po przerwie wznowiła obrady i odczytała 

projekt uchwały po autopoprawkach.  

 

Dyskusja w trakcie, której wypracowano jeszcze poprawki do treści projektu uchwały  

i uzasadnienia.  

 

Kolejno Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Jabłońska zarządziła głosowanie nad 

podjęciem uchwały dot. oświadczenia w sprawie lokalizacji inwestycji związanej  

z poszukiwaniem, rozpoznawaniem i wydobyciem ropy naftowej i gazu ziemnego: 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciwnych nie było, 3 radnych 

wstrzymało się od głosu.  

Uchwała została podjęta.  

 

Uchwała Nr XX/158/2019 Rady Miasta Świnoujście z dnia 7 listopada 2019 roku dot. 

oświadczenia w sprawie lokalizacji inwestycji związanej z poszukiwaniem, rozpoznawaniem  

i wydobyciem ropy naftowej i gazu ziemnego stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Projekty uchwały w wyżej wymienionej sprawie – wersja I i po autopoprawkach stanowią 

kolejno załączniki nr 7 i 8  do protokołu.  
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Ad. pkt 3 – Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia terminów sesji 

Rady Miasta w 2019 roku.    

 

Projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Jabłońska.  

 

Zastępca Prezydenta Miasta Paweł Sujka poinformował o wspólnych uroczystościach  

z 8 FOW w dniu 10 listopada 2019 r.  

 

Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Jabłońska zarządziła głosowanie nad podjęciem 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia terminów sesji Rady Miasta w 2019 roku: 

Za podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, przeciwko głosował 1 radny, 4 radnych 

wstrzymało się od głosu.  

Uchwała została podjęta.  

 

Uchwała Nr XX/159/2019 Rady Miasta Świnoujście z dnia 7 listopada 2019 r. zmieniająca 

uchwałę w sprawie ustalenia terminów sesji Rady Miasta w 2019 roku stanowi załącznik nr 9  

do protokołu.  

Projekt uchwały w wyżej wymienionej sprawie stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Ad. pkt 4 – Zamknięcie obrad.  

 

W związku z wyczerpaniem porządku, Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Jabłońska 

zamknęła obrady XX Nadzwyczajnej sesji Rady Miasta w dniu 7 listopada 2019 roku  

o godz. 1605.  

 

Lista głosowań imiennych stanowi załącznik nr 11 do protokołu, nagranie z przebiegu sesji  

w formacie mp3 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

 

 

Przewodnicząca Rady Miasta 

 

Elżbieta Jabłońska 
 

 

Protokołowała:  

Lizabetta Zasadzińska-Reich  
 

 

 

  

 

      

 

 


